

SKŁADKA ZDROWOTNA w 2026 (wg FORM OPODATKOWANIA)

Forma opodatkowania działalności gospodarczej	Podstawa wymiaru składki zdrowotnej	Stawka ubezpieczenie zdrowotnego	Warunki od 1.01.-31.12.2026 r.	Składka zdrowotna w 2026 roku	UWAGI
zasady ogólne	dochód	9%	nie mniej niż 9% od wynagrodzenia minimalnego czyli minimum 432,54 zł	indywidualnie	minimalna składka od dochodów miesięcznych do wysokości 4.806 zł
podatek liniowy	dochód	4,90%	nie mniej niż 9% wynagrodzenia minimalnego czyli minimum 432,54 zł	indywidualnie	minimalna składka od dochodów miesięcznych do wysokości 8.827 zł. LIMIT ODLICZENIA SKŁADKI WYNOŚI 14.100 zł
ryczałt ewidencjonowany	60% przeciętnego wynagrodzenia *	9%	roczny przychód do 60 tys. zł	498,35 zł	
	100% przeciętnego wynagrodzenia *		roczny przychód 60-300 tys. zł	830,58 zł	
	180% przeciętnego wynagrodzenia *		roczny przychód powyżej 300 tys. zł	1 495,04 zł	
karta podatkowa	Wynagrodzenie minimalne **	9%		432,54 zł	

* **Przeciętne wynagr. w sektorze przedsiębiorstw z wypłatami z zysku w IV kw roku poprzedniego (w IV kw 2025 r. = 9.228,64 zł - GUS z 22.01.2026)**

SKŁADKA ZDROWOTNA Z POZOSTAŁYCH TYTUŁÓW

właściciele jednoosobowych spółek z o.o.	przeciętne wynagrodzenie x 9%	830,58
współwłaściciele SK (komplementariusz i komandytariusz)	przeciętne wynagrodzenie x 9%	830,58
twórcy i artyści (o ile nie jest to ich przedmiotem działalności)	przeciętne wynagrodzenie x 9%	830,58
osoby współpracujące	75% przeciętnego wynagrodzenia x 9%	622,93

Parametry do wyliczenia

Minimalne wynagrodzenie 2025

4 806,00

Przeciętne wynagr - sektorze przedsiębiorstw

9 228,64

DORADCA PODATKOWY
Zbigniew Świerczewski



nr wpisu 04204